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Referat af møde i Ældrerådet den 19. august 2024 

 

Deltagere: 

 Anne Klein 

 Erik Thomsen 

 Eva Hansen 

 Frank Binderup 

 Hanne Trebbien 

 Hans Henrik Olsen 

 Hermand Pedersen 

 Mariann Mehder 

 Marianne Lund 

 Marie Jørgensen 

 Vivi Skriver 

 

Afbud: 

 Erik Strand 

 Fleming Friis Larsen 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Beslutning: Godkendt 

 

2. Meddelelser fra formanden 

Tak fra Kirsten Feldt for opmærksomheden til hendes 90 års fødselsdag. 

 

Fra Forvaltningen: Direktør Mette Olander og budget- og styringschef Mikael Bonderup 

Laursen orienterede om budget 2025 med fokus på Sundheds- og Omsorgsudvalgets 

område. 

 

Fra andre: Intet til dette punkt. 

 

3. Sager til behandling 

3.1 Valg af to medlemmer til valgbestyrelsen for valg til næste Ældreråd.  

Første møde i valgbestyrelsen holdes den 12. september 2024, kl. 15-16. For Byrådet er 

valgt Mogens Hallager og Lars-Christian Brask. 

Beslutning: Erik Thomsen, Marianne Lund og Hans Henrik Olsen stillede op til 

valgbestyrelsen. Der blev foretaget skriftlig afstemning, og Hans Henrik og Marianne 

blev valgt  
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3.2 Trekroner-sagen  

Beslutning: Sundheds- og Omsorgschef Betina Arendt redegjorde for de generelle regler. 

Der indrykkes et kort indlæg i Dagbladet og Roskilde Avis og de generelle regler omtales i 

60PLUS. 

     

3.3 Budget 2025       

Beslutning: Det forventes, at Ældrerådet holder et budgetmøde 28. august 2024, kl. 10.00. 

     

3.4 Årsplan for 2024. 

Beslutning: Det overvejes at markere FNs Ældredag den 1. oktober kl. 15.00 eller kl. 17.00 

med et arrangement med udvalgsformand Tina Boel. Kantinen på Rådhuset reserveres. 

 

ÆR skal inviteres til Frivillig Fredag den 27. september. 

  

3.5 Sundhedsdag i Roskilde Kommune den 14. september 2024 

Beslutning: De forskellige opgaver blev aftalt, herunder at der medbringes et antal 

eksemplarer af det seneste nummer af 60PLUS. Hans Henrik gennemskriver vagtplanen 

for Sundhedsdagen. 

 

3.6 Nyt fra grupperne 

Sundheds- og Omsorgsgruppen 

Beskæftigelses- og Socialgruppen 

Plan- og teknikgruppen 

Klima- og Miljøgruppen 

Kultur- og Idrætsgruppen 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

   

3.7 Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer 

Beslutning: Marie er blevet oplyst om, at der er problemer med parkering i 

Dommervænget, hvor der er ældreboliger, lægehus m.v. 

 

3.8 Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- og 

Pårørenderådet 

Beslutning: Der er ansat en ny leder på Kastanjehaven. 

Hanne har været til møde på Sankt Jørgensbjerg, hvor der arbejdes ihærdigt med en 

række ting, og beboerne siger, at de kan mærke forskel.  

Frank: Himmelev Gl Præstegård åbner sig stadig med loppemarked og modeopvisning 

med genbrugstøj. Også for seniorboligerne som ligger ved plejecentret og dermed 

inddrage borgere. Frank er med i kvalitetsråd som drøfter en række ting. 
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3.9 60PLUS 

Beslutning: 60PLUS, nr. 3 udkommer den 11. september med klumme af Hanne Trebbien. 

Herefter har alle medlemmer af Ældrerådet haft tilbud om at skrive en klumme i 

60PLUS. 

 

3.10 Ældrerådet mødes med Sundheds- og Omsorgsudvalget den 12. september. 

 

Ældrerådet vil gerne drøfte følgende emner med udvalget: 

 

- Budget 2025 

- Teamsamarbejde 

- Konkrete tiltag vedr. Velfærd skaber vi sammen og seniorcirkler? 

 

4 Høringssvar.  

Beslutning:  Dagsordenspunktet om udbud og krav vedr. transport: Ingen bemærkninger. 

Det fremsendte udkast til høringssvar til Sundheds- og Omsorgsudvalget blev tiltrådt. 

   

5 Samskabt Tilsyn.  

Beslutning: Specialkonsulent Anne Krasilnikoff fra forvaltningen redegjorde for VIVEs 

rapport om samskabt tilsyn.  

Marie kontakter kommunens sundheds- og omsorgschef, som på næste møde i 

Ældrerådet vil redegøre for det tværgående kvalitetsråds arbejde og opfølgning på 

kvalitetsrapporterne.  

    

6 Sager til orientering: 

6.1  Nyt fra Danske Ældreråd: Temadag om Ældrerådsvalg den 30. oktober 2024 i 

Ringsted samt Ældrepolitisk konference i Vingsted den 27. november 2024 

Marianne oplyste, at formanden for Danske Ældreråd er med i implementeringen af 

Ældrereformen, og at formanden for KL kommer og fortæller om strukturreformen. 

 

Marianne, Fleming og Hermand været til møde i Holbæk arrangeret af Seniorrådet og 

Ældresagen om rapporten fra Sundhedsstrukturkommissionen med Sidsel Vinge som 

har været med i kommissionen. Holbæks borgmesteren deltog også i mødet, og hun 

fremhævede, at nærhed betyder noget. 

 

6.10 Regionsældrerådet: Besøge Sjællands Universitetshospital i Køge den 11. september  

Der er maksimalt mulighed for 40 deltagere, og hvis der er mulighed for en ekstra 

deltager så bliver det Hans Henrik. 
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7 Eventuelt 

Beslutning: Marie og Flemming får adgang til rådets bankkonto m.v. i kasserens fravær. 

Eventuel vedtægtsændring om kassererens rolle og bemyndigelser tages op på et senere 

møde i Ældrerådet. 

 

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 9. september 2024. 


